

| | | |
|---|----------------------------|---------------------|
| اسم الكلية: كلية التربية | القسم العلمي: أصول التربية | رقم الاستدعاء: |
| اسم الطالب: فاطمة صبري عبد الخالق خليل | الدرجة العلمية: الماجستير | تاريخ الرسالة: 2015 |
| عنوان الرسالة | | |
| دور برامج الأطفال بالتلفزيون المصري في تنمية بعض القيم لدى الطفل (دراسة تحليلية). | | |

| |
|---|
| <p>التساؤل الرئيسي الذي يعبر عن مشكلة البحث:</p> <p>كيف يمكن تفعيل دور برامج الأطفال بالتلفزيون المصري تنمية بعض القيم لدى الطفل؟</p> <p>ويتفرع من هذا التساؤل الرئيس التساؤلات الفرعية التالية:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1- ما أهمية القيم التربوية للطفل؟ وما أهم متطلبات تنميتها؟ 2- ما علاقة برامج الأطفال بتنمية القيم لدى الطفل؟ 3- ما المنظومة القيمية التي تتضمنها برامج الأطفال في التلفزيون المصري؟ 4- ما الواقع الحالي للقيم الوطنية في برامج الأطفال بالتلفزيون المصري؟ 5- ما أهم ملامح التصور المقترح لتفعيل دور برامج الأطفال في تنمية القيم الوطنية لدى الطفل بالتلفزيون المصري؟ <p>منهج الدراسة</p> <p>استخدمت الدراسة الحالية منهج البحث الوصفي التحليلي لملاءمته لطبيعة الدراسة وأهدافها</p> <p>أهداف الدراسة: تستهدف الدراسة الحالية ما يلي :</p> <ol style="list-style-type: none"> 1- التعرف على المنظومة القيمية التي تتضمنها برامج الأطفال في التلفزيون المصري خاصة القيم الوطنية . 2- تحليل مضمون برامج الأطفال في التلفزيون المصري . 3- تقويم برامج الأطفال للوقوف على أوجه القصور التي تعاني منها برامج الأطفال فيما تقدمه من قيم وطنية متضمنة للأطفال . 4- وضع تصور مقترح لكيفية تفعيل القيم الوطنية في برامج الأطفال بالتلفزيون المصري . |
| <p style="text-align: right;">رؤوس الموضوعات:</p> <p>القيم، القيم الوطنية، برامج الأطفال بالتلفزيون المصري، تحليل المحتوى.</p> |



Central Library

| | | |
|---|-------------------------------------|----------------------|
| COLLEGE: Damietta Faculty of education | DEPARTMENT: Foundation of education | No: |
| AUTHOR: Fatma Sabri Abd El-Khalek Khalil. | DEGREE: Master Degree in Education | Date of Thesis: 2015 |

Thesis Title

Role of the Children's Programs In The Egyptian T.V In Development Of Some Child's Values (Analysis Study).

the study problem appears in the major following question:

How we activate the role of children's programs on Egyptian television for the development of some of children's values?

The following sub-questions branched from the main question:

- 1) What is the importance of the educational values for the child? And what are the most important requirements for the development of these values?
- 2) What is the relationship between children's programs and the development of values in the child?
- 3) What is the value system, the children's program's contained in the Egyptian television?
- 4) What is the current reality of national values in kids programs in the Egyptian television?
- 5) What are the main features of the proposed concept for activation the children's programs role in the development of national values of the children in the Egyptian television?

Methodology of the study:

The current study used the descriptive and analytical research.

Study objectives:

- 1) identifying the value system which the children's programs contained in the Egyptian television especially national values.
- 2) analyzing the children's programs content in the Egyptian television.
- 3) Correction of children's programs to identify the insufficiency in these programs of what it offers to the children from the national values.
- 4) Putting a proposed vision for how to activate the national values in children's programs in the Egyptian television.

Keywords:

Values, National values, Egyptian television programs for children, Content analysis.